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中意人寿保险有限公司成立于 2002 年，由中国石油天然气集团

有限公司（CNPC）和意大利忠利保险有限公司（ASSICURAZIONI 

GENERALI）合资组建，是中国加入世界贸易组织后首家获准成立的中

外合资保险公司。2016 年 9 月，中方股东中国石油天然气集团有限

公司将其持有的 50%股权无偿划转给中国石油集团资本有限责任公

司。目前，中意人寿注册资本 37亿元，总资产 900 多亿元。 

忠利集团是全球最大的保险和资产管理公司之一。成立于 1831

年，业务遍布全球 50个国家，2019 年保费收入总额超过 697 亿欧元。

集团拥有近 72000 名员工，为 6100 万客户服务，在欧洲处于行业领

先地位，在亚洲和拉丁美洲的业务也在不断增长。忠利集团的目标是

成为客户的终身合作伙伴，凭借强大的分销网络提供创新和个性化的

解决方案。在《财富》杂志 2020 年公布的世界 500 强企业最新排名

中列第 66位。 

中国石油集团资本有限责任公司是中国石油天然气集团有限公

司金融业务管理的专业化公司，是中国石油金融业务整合、金融股权

投资、金融资产管理和监督、金融业务风险管控的平台。其以控（参）

股方式投资于昆仑银行股份有限公司、中意人寿保险有限公司等十家

金融企业，通过规范完善的法人治理结构，对控（参）股金融企业进

行管理，推动产融协同、融融合作，实现资源共享。 

中意人寿总部位于北京，目前已开设北京、上海、广东、江苏、



深圳、辽宁、四川、陕西、山东、黑龙江、湖北、河南、浙江、福建、

重庆等 15家省级分公司，控股一家资产管理公司。 

 

【英文】 

 

Generali China Life Insurance Co., Ltd ( hereinafter referred to as GCL ),founded in 

2002 as a joint-venture between China National Petroleum Corporation (hereinafter 

referred to as CNPC) and Assicurazioni Generali S.p.A. (Generali), was the first 

Sino-foreign joint-ventured insurer approved by the Chinese Government for 

operation after China joined the World Trade Organization (WTO). In September 

2016, the Chinese shareholder China National Petroleum Corporation (“CNPC”) 

transferred its 50% equity interest in Generali China Life Insurance Co., Ltd. 

(“GCL”) to CNPC Capital Company Limited for free. 

At present, the registered capital of GCL is 3.7 billion RMB and its total assets are 

more than 90 billion RMB. 

 

Generali is one of the largest global insurance and asset management providers. 

Established in 1831, it is present in 50 countries in the world, with a total premium 

income of more than € 69.7 billion in 2019. With nearly 72,000 employees serving 

61 million customers, the Group has a leading position in Europe and a growing 

presence in Asia and Latin America. Generali’s ambition is to be the life-time 

partner to its customers, offering innovative and personalized solutions thanks to 

an unmatched distribution network. Generali ranked 66th on Fortune 500 that 

https://www.generali.com/who-we-are


published by Fortune magazine in 2020. 

 

CNPC Capital Company Limited specializes in financial business management, and 

serves as CNPC’s platform for financial business integration, financial equity 

investment, financial asset management and supervision, and financial business 

risk control. It has invested in Bank of Kunlun Co., Ltd., GCL and other eight financial 

enterprises by (majority) shareholding, managed these enterprises with a standard 

and sound corporate governance to improve industry-finance coordination, 

cooperation between various financial sources and achieve resources sharing. 

 

Headquartered in Beijing, at present GCL has 15 branches in Beijing, Shanghai, 

Guangdong, Jiangsu, Shenzhen, Liaoning, Sichuan, Shaanxi, Shandong, 

Heilongjiang ,  Hubei,  Henan,  Zhejiang,  Fujian , Chongqing province，holding 

an asset management company. 

 

 


